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 לאה גולדברג Iלמחרת 

 הַיָּרקֹ הַיוֹם יָּרקֹ מְאדֹ.

אָפרֹ הַיוֹם אָפרֹ מְאדֹ.  והְָּ

 וּקְצָּת שְחוֹר ואְֵין לבֶֹן בּעִיר.

ר מְאדֹ. ר הַיוֹם נסְִעָּ  והְַנסְִעָּ

בָּר הַיוֹם  בָּר מְאדֹ. –והְֶעָּ  עָּ

תִיד. ואְֵין הוֹוהֶ בָּּאֲויִר.  וּקְצָּת עָּ

 

 ועְוֹד לאֹ קַל לִנשְוֹם, ועְוֹד לאֹ קַל

ל. רוּחַ הַנפְִתָּ  לחְַשוֹב מוּל זֶה הָּ

 וּמְאדֹ לאֹ פָּשוּט לחְַכּוֹת.

רִיסִים, ה נוֹגַעַת בָּּ רָּ  הַסְעָּ

 וּמִשְתַבֵּר כָּּל רֶגַע לִרְסִיסִים.

 אַךְ הַיָּרקֹ הַיוֹם יָּרקֹ מְאדֹ.

 בדרך ליבנאל
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 תוצאות ההצבעה בקלפי
 313 -//  סה"כ מצביעים  11-12.2.2.21מתאריך: 

 

 מועמדים לתפקיד מנכ"ל/ית קהילה
 (               206)  602 -נמרוד פינסקי

 (%06)  731 -רונית גל

 אסיפת קיבוץ
 במועדון  72:00בשעה  72.6.6%ביום ראשון 

 
 בסדר היום:

  שינוי החלטות השכרה ומכירה -. שיוך7
מנכ"ל מגזר עסקי, עו"ד אריאל -אמיר כהן פרויקטור שיוך, גל אולמן-מוזמנים

 שלמה כהן ושות' -לוינגר

 השלמת חברים לוועדת ביקורת -. ועדת ביקורת6
מועמדים: אסתי חרמון, דקל מנחמי, עמית עתיר, אודי צרי, 

 אורי רוט, אלי שמשון
 

 ותוקלט 000*האסיפה תשודר בשידור חי בערוץ 
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 קיבוץ אפיקים אבל על מותה של חברתנו
 

 ל"ז 'עפרה דומוביץ
 

 ומשתתף בצערם של 
 עירא, הגר, שיקו, גיא, 
 בני המשפחה והחברים.

 דברים שנשאו על קברה !יהי זכרה ברוך

 הספד בית אפיקים

 .77חודשים בת  3ואם לדייק אז עוד  78היום אנו מביאים למנוחת עולמים את חברתנו, עפרה דומוביץ, בת 
 עפרה, בתם השלישית של הינדה ואברהם דוסיה קורין )אחות לרותה, רוחל'ה ז"ל, רמה ואברהם ז"ל(.

 ההורים היו זוג עוד בטרם עלו ארצה, הם התקבלו לחברות בקיבוץ אפיקים )אז 'קיבוץ השומר הצעיר מס.ס.ס.ר'( 
 . האב דוסיה היה ממייסדי "קלת" ושנים היה איש ניהול וכלכלה מרכזי בקיבוץ. 1228-ב

במלחמת יום כיפור אסון פקד את המשפחה עם נפילתו של בן הזקונים,  אברהמל'ה  שנפל בקרב סרפאום בחזית 
 .22הדרום והוא רק בן 

 באפיקים. 2מחזור  - 1232-עפרה נולדה ב
, כמיטב מסורת העבר, התקבלה לחברות עם בני כיתתה והתגייסה לצה"ל. במהלך השרות בנח"ל פגשה 17בגיל 

 .לראשונה החיילת עפרה קורין את אילן דומוביץ', קצין מגבעתי שעבר לשרת בנח"ל, והם נהיו לזוג
 התחתנו עפרה ואילן באפיקים וכאן בחרו להקים את ביתם. כאן נולדו ילדיהם: עירא, הגר, שיקו וגיא. 1297-ב

 .אחרי הצבא עבדה תקופה במחסן חצי שבוע והחצי השני ברפת, היא יצאה לקורס רפת ברופין

הימים בהולנד במסגרת  1אושר לה ע"י הקיבוץ להשתתף בצעדת  27עפרה הייתה תמיד אדם פעיל וספורטיבי. בגיל 
  1283-"בנות עמק הירדן". היא הייתה בין עשרת חברי אפיקים שיצאו לצעדת שלושת הימים ב

לאורך השנים עפרה נשאה בתפקידים רבים שחלקם הם היסטוריה שהייתה ואיננה של בית אפיקים, ימים 
 שלתפקיד הקפידו לקרוא "מרכז", חס וחלילה לא "מנהל". ביניהם:

סדרנית עבודה, רכזת ועדת הפרט וחברת מזכירות, חברה בוועדת קשר )ועדה שטיפלה בחיילים ובבני ובנות שנת 
השירות(, מרכזת מגזר הלבשה, בימים של אז היו עשרות עובדות, מחלקת תופרות גדולה )הרי לבשנו רק את מה 

 שנתפר(, מכבסה, מחסן ילדים, מרכזת קשישים, מרכזת ועדת בריאות.
ועדה לאספקה קטנה, כן זה  -בשנות העשרים שלה עפרה נבחרה לוועדה שלא בטוחה שיש מי שזוכר ועדה שכזו

 אמיתי, היו זמנים... 

 עפרה ואילן יצאו לשליחות לאנגליה. 1289-1288בשנים 
עם החזרה לאפיקים עפרה חזרה לעבוד בפרבר, שם עבדה שנים לצד צביה אביגדור ז"ל ורבקה'לה בירקנפלד. 

 בשנים ההן היו כיתות גדולות ולכל כיתה בניין מגורים משלה, מטפלת ומדריך.
 עפרה הייתה המטפלת של הכיתה שלי כל תקופת הפרבר והייתה עבור כולנו דמות משמעותית ואהובה.

משנות העשרים שלה ולאורך שנים הייתה בין הכותבים לעלון המשק, שם הציגה את עמדותיה השונות במגוון 
 תחומים, ובנוסף כתבה על תחומים שמצאה לנכון להעיר ולבקר מתוך אהבה למקום ורצון אמיתי לשפר. 

 חזרו לאפיקים והתקבלו שוב לחברות. .122-עפרה ואילן עזבו את אפיקים ועברו לחיות באנגליה. ב 1272-ב

גם אחרי יציאתה לפנסיה המשיכה להיות פעילה, כמו כל חייה. היא למדה במכללת הגמלאים "ביתנו" ושנים 
 התנדבה ב"מרכז היום" של עמותת המייסדים.

 עד החודשים האחרונים ניתן היה לראותה צועדת יומיום השכם בבוקר על מדרכות המשק. 
בבית הייתה מכונת תפירה בה עסקה בתיקונים ממש עד השנים האחרונות, סייעה לכל דורש והתנדבה תמיד לכל 

 עזרה. 

עפרה הייתה אפיקופניקית גאה, אפיקים היה הבית שאהבה, היא זכתה להיות מוקפת משפחה גדולה, וזכתה לדור 
 הנכדה שלה, תום דומוביץ' ניימרקס, מגדלת באפיקים דור חמישי. -המשך

 שנים הייתה עפרה חברת קיבוץ אפיקים. 22
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 תודה לכל מי שבא איתנו ללוות את אמא,
 תודה מיוחדת לאחים שלי, עירא, שיקו וגיא על עבודת הצוות המדהימה. אמן ימשיך. אוהבת אתכם מאד מאד.

לאמא היה סיפור על האיש שהלך לחפש את הצדק, יצא לדרך ארוכה ומפותלת. עלה, ירד, רץ ועוד. אחרי דרך 
ארוכה הגיע לבקתה מלאה בנרות שמן שממולאים בכל מיני גבהים. הסתובב בין הנרות ותהה מה הם. באחד 

החדרים פגש קשישה ושאל: מה זה פה? הקשישה ענתה, אלה הם נרות החיים. היכן שלי? שאל הצדקן. לקחה אותו 
הקשישה בין החדרים, בין שורות הנרות, הגיעו לכוס שמעט מאד שמן נותר בקרקעית, מצביעה ואומרת: הנה, זאת. 

 והיא ממשיכה ללכת. ברגע שהתרחקה קצת, לקח מהכוס שעל ידו ומזג עוד לכוס שלו.

עם המוות אנחנו לא בדיוק יודעים להסתדר, למרות שהוא מחכה לכולנו. אין לנו מושג מה מתרחש ברגע הזה. 
 נשמה? גוף? עוברת לאנשהוא? תחזור? שומעת אותנו? נפגשת עם אהובים? שונאים? מלא סימני שאלה.

אני נפרדתי מאמא לפני שבועיים. היא כבר לא ידעה מי אני. לרגע הייתי רוחל'ה, לרגע רצתה לאמא שלה, ובעיקר 
 בעיקר סבלה.

יש רגע בזמן שהיוצרות מתהפכים, אנחנו הילדים הופכים להורים, וההורים לילדים. לא פשוט. אמא הבינה ולא 
היתה מתוסכלת מאד. העצב והתסכול של כולנו היה  -הבינה שמשהו קורה. רצתה מאד להישאר בשליטה, וכשלא 

 גדול. כשאמא הגיעה בשקט בלילה לבקתת הנרות, היא ידעה בדיוק היכן הנר שלה, שבער בקושי בקרקעית. 
 היא נשפה, כיבתה ואמרה תודה.

 הגר גולדברג

 ל"ז 'עפרה דומוביץ
41.1.4.41-4..4.9.91 

 נדם לבה. 12.1.2.21-ביום שישי ה
 חודשים בלבד אחרי מותו של אילן חוזרת המשפחה, חוזרים החברים, לבית העלמין להיפרד גם מעפרה. 3

עירא, הגר, שיקו גיא, האחיות רותה ורמה, הנכדים, הנינים, המטפלת המסורה רושל, המשפחה,  -עם הילדים
 החברים, אבל בית אפיקים על מותה של עפרה.

 יהי זכרה ברוך ותהא נשמתה צרורה בצרור חיינו.

 עידן הלמן
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 סבתא
לי לא הייתה סבתא בעיר הגדולה, אבל הייתה לי את סבתא עופרה מקיבוץ אפיקים שבעמק שלנו וזה ממש אותו 

 דבר. 
בחופשים, או כשהייתי צריכה לברוח קצת מהבית, היית תמיד מזמינה אותי לבוא אליך, היינו קובעות זמן מתאים 

 או במילים אחרות, היית בודקת מתי לסבא יש נסיעה לבולגריה או משהו בסגנון.  
 .28918.9נראה לי שאני אפילו זוכרת את מספר הטלפון שלך בבית 

כשבאתי אליך היה לנו לו״ז די קבוע: היית לוקחת אותי איתך למתפרה ונותנת לי להתאמן על כל מיני תפרים 
שלימדת אותי לעשות במכונת התפירה, או לחפש לך כפתורים לבגדים שהיית צריכה לתקן והכי כיף היה שנתת לי 

לגזור בדים במספריים הענקיים. האטרקציה הבאה הייתה המכבסה, להכניס כביסה למכונות הענקיות ולחפש את 
מספר הכביסה שלכם בשקיות הבגדים. וכמובן, אי אפשר לוותר על הארוחה והסיבוב בחדר האוכל שבו כולם 

מסתכלים ובוחנים אותי ואת ישר אומרת: כן, זו הבת של עירא ואז ישר היו אומרים: וואוו אי אפשר לפספס היא 
 את היית שמחה מזה, היית מביטה בי בחיוך שוויצרי ולא אומרת יותר.  … כל כך דומה. ואת

אני אומרת בעצב שעם השנים הלכתי והתרחקתי. היה לי קשה למצוא שפה משותפת, היה לי קשה שתמיד הרגשתי 
 לא תמיד להיות. -שאני לא בסדר ופשוט היה לי יותר קל 

כשהפכתי לאמא בעצמי היה לי קל יותר לקבל אותך, להבין אותך וכך גם קצת התקרבנו שוב. היית מצלצלת )כמו 
 לרוב הנכדים( בזמן הכי לא קשור ופשוט מקשקשת על הא ודא.

סבתא, יש דברים המיוחדים רק לך והיום כבר אפשר קצת לצחוק על זה, מהמתנות הממוחזרות והלא מותאמות 
ועד שלל הבעיות עם הטלפון הנייד. נראה לי שאין נכד שלא נתבקש לעזור לך ובמקרה שלי התפקיד עבר מהר מאוד 

 למוטי. היית מצלצלת רק בשביל לבדוק שמוטי מגיע לארוחת בוקר בשבת בשביל שהוא יוכל לעזור לך.
גם אני קיבלתי את הנחש המפורסם שמקבלת כל יולדת והוא כיכב בעגלות של ילדי, כמו גם הבובה בובי )הלא 

 לבנה( שהיה לך כל כך חשוב לתת לדורון בתי, שעוברת במשפחה. 

בשבועות האחרונים, אחרי שסבא נפטר באתי עם אמא לבקר אותך כמה פעמים ונכון שהשיחות כבר לא היו אותו 
דבר ועם זאת שמעתי ממך סיפורים על ילדותך באפיקים שאף פעם לא סיפרת לי ונראה שהזיכרון בהם הביא לך 

 שמחה ולי נתן הזדמנות אחרונה להכירך.

חשוב לי לומר לך שהיית סבתא נהדרת בשבילי ואני מעריכה מאוד את ההשתדלות שלך לשמור על קשר לאורך כל 
 השנים, גם כשלי לא הייתה תמיד הסבלנות ורק כשבגרתי וקיבלתי קצת יותר שכל וידעתי להעריך.

דבר אחרון, רגע לפני שאומר לך שלום אחרון, כשנולדה בתי הקטנה דורון אמרת לי שזו בהחלט המתנה הכי טובה 
 שזה יום הולדתך.  11.1-שקיבלת. דורון נולדה בשעה שתים עשרה ועשרים בלילה ב

 אוהבת, 
 נעה
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 ל"יוסף בן יצחק ז
4.4.4.91-1.9.9.91 

 קיבוץ אפיקים אבל על מותו של חברנו
 

 ל"יוסף בן יצחק ז
 

 ומשתתף בצערם של 
 רבקה, יפה, רינה, ליאור, אמירה, 

 בני המשפחה והחברים.

 דברים שנשאו על קברו !יהי זכרו ברוך

 הספד בית אפיקים

 ...1היום אנו מביאים למנוחת עולמים את חברנו יוסף בן יצחק שנפטר בשיבה טובה בגיל 

 .1221היום איראן, בינואר  -יוסף נולד לג'יאן ויצחק גוזאי בפרס
בית המשפחה היה בית מסורתי. לאב יצחק הייתה חנות, האם ג'יאן הייתה עקרת בית, ליוסף היו ארבעה אחים ושתי 

 אחיות.
 יפה. -את אשתו רבקה הכיר עוד בפרס, שם הם התחתנו, שם נולדה בתם הבכורה 

הגשים יוסף את  .129-יוסף היה פעיל ציוני שחיפש דרך שהמשפחה תעלה לישראל. המסע ארצה עבר דרך עיראק. ב
 חלומו והגיע עם משפחתו לישראל.

 בארץ עברת שמו לבן יצחק )ע"ש אביו(.
                                                                                                                                קצת לאחר עלייתם ארצה, יוסף ערך ביקור באפיקים. הוא התרשם מאוד מהקיבוץ והחליט                                                  

 שזה המקום בו הוא רוצה לחיות ולגדל את משפחתו.
התקבלו רבקה ויוסף לחברות, כאן בחרו להקים את ביתם וכאן נולדו הילדים רינה, ליאור ואמירה,  1291-ב

 שהצטרפו לבת יפה.
 עם בואו לאפיקים עבד בבננות. בהמשך, מקום עבודתו לאורך השנים היה ב"קלת".

בארכיון מצאתי מסופר על פעילות שהייתה בקיבוץ השייכת לוועדה לאיכות הסביבה )ועדה שהייתה פעילה בעבר...(. 
זכתה  22תחרות טיפוח סביבת הבית )הגינון(, בתחרות ההיא הגינה של משפחת בן יצחק מבית  1229 -הוועדה יזמה ב

 במקום השלישי והמכובד.
 עם יציאתו לפנסיה השתתף יוסף במספר חוגים במכללת הגמלאים "ביתנו", פעילות אותה אהב והתמיד בה שנים.

 יצר לוחות שחמט, דמקה ומסגרות לתמונות. -בזמנו הפנוי אהב לעסוק בנגרות מהפורנירים מ"קלת"

לפני יותר מעשור נכנסה רבקה לבית אשלים והוא הגיע יומיום לבקרה במסירות ואהבה. כאשר בריאותו התדרדרה 
 הצטרף יוסף לרבקה ועבר גם הוא לבית אשלים ושם חי את שנותיו האחרונות.

 בחודשים האחרונים זכה להיות עטוף משפחה לידו, כשבתו רינה, 
הנכדים והנינים עברו זמנית מחניתה להתגורר באפיקים בגלל פינוי 

 יישובי הצפון בעקבות המלחמה.

 שנים היה יוסף חבר קיבוץ אפיקים. 83
 נדם ליבו של יוסף. 1.2.21ביום ראשון 

 יפה, רינה, ליאור, אמירה,  -עם רבקה והילדים
אבל בית אפיקים על מותו של  -הנכדים, הנינים, המשפחה, החברים 

 יוסף.
 יהי זכרו ברוך ותהא נשמתו צרורה בצרור חיינו.

 עידן הלמן
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 סבא ג'ון האהוב שלי

 שנים של חיי... 11-מאתגר לי לסכם את הקשר החם בינינו ב
בחניתה, גרמה לקשר שלנו, הנכדים, להיות מאתגר יותר. אך יש לי מספר זיכרונות ממך,  -עצם העובדה שגרנו רחוק 

 סבא יקר, שרציתי לחלוק איתך ועם כל מי שהגיע ללוות אותך בדרכך האחרונה:

 הישיבה מסביב לשולחן העגול בביתכם והעדכונים שלנו על החדש בחניתה ובמשפחתנו, לצד סיפורים על אפיקים. -

היית מקפיד לטפח את שיחי הוורדים בגינה ולנקש   -הגינה שלך מאחורי הבית, כשעוד היו לך כוחות במותניך  -
 עשבים שוטים. אהבתי מאוד לעזור לך.

 זיכרון מתוק של הגלידוניות בפריזר שכל כך אהבתי. -

הסיפורים שלך על העבודה במפעל קלת עם בולי העץ העצומים שהגיעו מעבר לים, בו ניסרתם אותם לדיקטים  -
 דקים. התגאית בשנות עבודתך במפעל קלת.

-בש בקופסת העץ המהודרת שבנית במו ידיך. זכורה לי גאוותך כשסיפרת לי שמשחק השח-משחקי הדמקה והשש -
 מט הומצא בפרס לפני מאות שנים.

 בעיקר זכורים לי התיאורים על החורף הקשוח בהרים של מלאייר. -הסיפורים על החיים בפרס  -

יום העצמאות באפיקים. ליווית אותנו כילדים קטנים לגלגל הענק, לרכבת ההרים ולפיל  -"גולת הכותרת"  -וכמובן  -
המפורסם שהיה מפנק במפל סוכריות מהחדק שלו, שנראה כאילו הוא מעיין מתוק שלא מפסיק לנבוע ולזרום ישר 

 לידינו הקטנות.

לעד אזכור אותך כאדם זקוף וגאה. גם בשנותיך האחרונות בבית אשלים, היתה לך ישיבה זקופה על כיסא הגלגלים. 
 ולפני שצללת לתהום השיכחה, עוד יכולנו לדבר זה עם זה ותמיד, אבל תמיד, שמרת על צחוק, חיוך ואופטימיות.

 זו ההזדמנות להודות מעומק הלב לצוות המקסים של בית אשלים על הטיפול המסור והמקצועי בך ובסבתא ג'ון.

בהזדמנות זו, בשם כל משפחת ארגמן, אנחנו מבקשים להודות לכל קהילת קיבוץ אפיקים על הכנסת האורחים 
החמה. קיבלתם את שבעת הנינים של רבקה ויוסף בן יצחק לבית הספר אפיקי ירדן, למרכזונים העוטפים, לחדר 

 האוכל עם השפע הקולינרי הגדול.
לעולם נשמור לכם מקום חם בליבנו על החסד שלכם. הלוואי ויום יבוא, במהרה, ונוכל לגמול לכם טובה ולארח 

 אתכם בקיבוצנו על הגבול, נשב על המרפסת הצופה לוואדי קטעיה ונספור ציפורים נודדות...

 גלעד ארגמן

 אבא שלי, יקר ואהוב,
 מודה לך שבחרת בי להיות בתך ואפשרת ללוות אותך ואת אמא בשנות חייכם האחרונות.

 תמיד היית ועמלת בשבילנו, ילדיך ונכדיך, באהבה ונתינה אינסופיים.
זוכרת את הטיולים בעמק, מרכיב אותנו על אופניך, ילד מאחור וילד מלפנים, יחד טיילנו ברחבי העמק. במיוחד 

 אהבת לנסוע לטורבינות של רוטנברג בנהריים.
רוב שנותיך עבדת בקלת, בעודנו יושבים על הקלרק/מלגזה, נסענו ברחבי קלת. זוכרת את ריח הדבק של הדיקטים 

 שמאוד אהבתי להריח.
בלינה המשותפת, הגעת לשעת ההשכבה לדאוג שהשמיכה מהודקת היטב למיטה, שחלילה לא יהיה לנו קר ומספר 
סיפור יפה לפני השינה. כששמרת בלילה בקיבוץ, דאגת להביא לנו צ'יפס באמצע הלילה, הערת את הילדים בחדר 

 לאכול צ'יפס חם ששומרת הלילה הכינה לשומרים ולעובדי הרפת.
מילדות ראיתי אותך מטפל באמא, באהבה גדולה, בהכלה ובחמלה, כאשר התמודדה עם אסטמה קשה. תמיד היית 

 לצידה.
 תודה אבא יקר ואהוב שלי,

 נוח על משכבך בשלום,
 נוצרת אותך בליבי,

 בטוחה שעוד ניפגש בחלומות בלילה ובסימנים שתשלח לי עם החיוך הטוב שלך.

תודה לכל בית אפיקים על שפתחתם לנו את ביתכם וליבכם, על שקיבלתם אותנו בלב חם ואוהב ועד עכשיו  -ולסיום
 אתם דואגים לכל צרכינו.

 תודה מיוחדת לצוות בית אשלים על הטיפול המסור והאוזן הקשבת לכל בקשותי עבור הורי.

 רינה ארגמן
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 ר ועד ההנהלה"דבר יו

 חברות וחברים שלום
בזמן כתיבת שורות אלו אני עדיין לא יודע מי נבחר לנהל את קהילת אפיקים ומי עומד להוביל את התנועה 

הקיבוצית בשנים הבאות. לכן אבקש סליחה מראש ואשמור את הברכות לעלון הבא. כן אני מבקש להגיד תודה 
לקורן רביב, מנכ"ל הקהילה, שמסיים את תפקידו בימים אלו ויהיה אתנו עד לסוף חודש פברואר להעביר חפיפה. 

קורן היה אתנו קצת מעל לשלוש שנים וביחד הובלנו תהליכים משמעותיים, ערכנו שינויים, טעינו ביחד, תיקנו 
והתקדמנו. אני רוצה לאחל לו מכל הלב בהצלחה בתפקידו החדש, אני בטוח ביכולותיו ומאמין שהוא יצליח בכל 

 מעשה ידיו. תודה לך על הזמן, האכפתיות, המקצועיות ועל כל מה שעשית למען קהילת אפיקים.

בשבועות האחרונים השלמנו את תהליך אישור המפרט הכספי הכולל את השמאות שבוצעה על ידי רמ"י, ולאחר 
האישור קיבלנו את השובר לתשלום מרמ"י. במהלך הימים הקרובים נתחיל בהעברת מכתבים אישיים לכל בית אב 

ובו יפורט התשלום עבור דמי ההיוון בגין המגרש )או חלקו(, והערכת גובה התשלום לרשות המיסים בגין מס 
 רכישה. בנוסף, נקיים ימי הסברה ומפגשים במספר נושאים הקשורים ישירות לתהליך השיוך כגון: 

ימי מפגש עם שמאי המקרקעין לבתי אב שגרים בבתים משותפים. בימים אלו ניתן יהיה לקבל הבהרות  •
 פרטניות על אופן חישוב תשלום דמי ההיוון עבור החלק של בית האב במגרש המשותף.

 מפגש הסבר עם נציגי הבנקים על מימון רכישת המגרש האישי של כל אחד )למי שיזדקק לכך(. •

 מפגש הסבר על ביטוח המבנה שנדרש עבור כל בית )כמובן שנביא הצעה מרוכזת למי שיזדקק(. •

תשלום זה הוא בגין הזכויות במגרש אשר שולמו על ידי  הקיבוץ בצורה מרוכזת, וכעת נגבים  -תשלום דמי היוון
באופן פרטני מכל חבר או יורש הזכאי להשלמת השיוך בהתאם להחלטות הקיבוץ. לצד תשלום זה צפוי גם תשלום 

מערך המגרש שאותו נדרש כל בית אב לשלם לרשויות המס )גובה  26של מס רכישה שיכול להגיע עד לגובה של 
 התשלום תלוי בסטטוס המיסוי השונה של כל חבר(.

ובמסגרת טווח זמן  ללא הצמדה וריביתלאחר קבלת המכתב מהקיבוץ ניתן יהיה להעביר את התשלום בגין המגרש 
יום מקבלת המכתב. ככול שבית האב יקדים לשלם את חובו בגין המגרש לקיבוץ הוא יחסוך תשלומי ריבית  .2של 

 והצמדה שיצטרפו לגובה החוב בכפוף להחלטות הקיבוץ.

יום מקבלת המכתב, ישלם רטרואקטיבית גם את הריבית וההצמדה  .2למען הסר ספק, בית אב שישלם רק לאחר 
 הימים הראשונים, מהמועד בו שילם הקיבוץ את התשלום המרוכז לרמ"י. .2של 

במידת הצורך ואם יידרשו הלוואות לצורך מימון רכישת המגרש, הרי שלאחר העברת המכתבים עם הסכום 
לתשלום לכל בית אב, נארגן מפגשים עם הבנקים שיביאו הצעות לחברים ויאפשרו מימון פרטני לרכישת המגרש. 

 גם על ימי מפגש אלו תצא הודעה מסודרת לחברים.

חברים שהקיבוץ שמר עבורם כסף לתשלום עבור המגרש לעת חתימת החוזה ופדיון הוותק, יקבלו מכתב עם פירוט 
התחשבנות לאחר קיזוז הסכום שנשמר לזכותם אל מול חובם בגין המגרש.  במידה ויהיה צורך להשלים את 

הסכום, יידרש בית אב להעביר את התשלום בדומה  לדרך ההתנהלות המצוינת מעלה. בתי אב שלאחר ביצוע 
ההתחשבנות יישארו ביתרת זכות, יקבלו הודעה כי הם זכאים להעברת היתרה בהתאם למסמך פדיון הוותק 

 שנחתם אתם.

בימים אלו אנו נמצאים במו"מ עם רשות המיסים בנוגע לתשלום מס הרכישה בגין עסקת  -תשלום מס רכישה
רכישת המגרשים. מכיוון שכל תשלום מחושב באופן פרטני בהתאם לסטטוס המיסוי של כל חבר, כל בית אב יצטרך 

מערך המגרש, כלומר אלפי שקלים  26לקחת בחשבון תשלום נוסף לערך המגרש של מס רכישה בגובה של עד 
בודדים נוספים. דרישת התשלום של מס הרכישה תועבר ישירות לבית האב והוא ישלם אותו באופן ישיר לרשויות 

 המס.

ועד ההנהלה השלים את תהליך קבלת ההחלטה ביחס לאופן חלוקת  -שמאות המגרש המשותף וחלוקת התשלום
 התשלום במגרש המשותף והוא יהיה על פי העקרונות השמאים הבאים:

 -מיקום יחידת הדיור .1

מיקום היחידה ביחס לקומה, כלומר קומה ראשונה/קרקע, שניה ושלישית כאשר כל עליה בקומה  א.
 מפחיתה תשלום.

 מיקום היחידה בקומה, כלומר האם היא דירה פינתית או דירה כלואה/פנימית. ב.
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 הצמדת הקרקע במגרש המשותף לטובת חצר או מחסן. .2

 הצמדת גג במבנים בהם ניתן לבנות קומה נוספת. .3

ותק החבר, כלומר האם הוא חבר ותיק ובעל הנחה גבוהה יותר בהתאם להחלטות רמ"י, או חבר חדש עם  .4
 הנחה פחותה.

העקרונות האלו שוקללו ע"י השמאי וכל בית אב במגרש המשותף ישלם את חלקו. לאחר קבלת המכתב המפורט 
ימים שבהם ניתן יהיה לפגוש את השמאי ולקבל הסבר פרטני על אופן חישוב התשלום.  3לכל בית אב נקיים 

 מועדים יפורסמו בהקדם ולקראת העברת המכתב.

שיוך הדירה לבית האב מעביר את חבות ביטוח המבנה, שעד היום שולמה ע"י הקיבוץ באופן מרוכז,  -ביטוח דירה
אל בעל הנכס )החבר או היורשים(. מרגע השלמת השיוך מחויב בית האב לבטח את הדירה בעצמו. הקיבוץ שוקד 

בימים אלו על הבאת הצעת ביטוח מרוכזת לחברים שלאחריה יאורגן יום הסבר לחברים ולאחריו חתימה פרטנית 
 לכל חבר מול חב' הביטוח.

אנו עומדים לרשות החברים בכל שאלה ובקשה, נסייע ונשתדל להקל ולעזור בהשלמת תהליך השיוך על הצד 
הטוב ביותר. מוזמנים לפנות אלינו בכל שאלה וביחד נביא לקו הסיום את התהליך שהתחלנו בו לפני כעשרים 

 שנה.

 שבת שלום
 אמיר רומנו

 
 

 מסתמן מנצח: לאחר קבלת התוצאות  -נכון לסגירת העלון 
 26-קיבוצים ליאור שמחה מוביל בפער של כ 650-מ

 בה התפזרה ועדת הבחירות, תוצאות הקולות הכשרים שנספרו  1:19., שעה 11.2נכון לתאריך 
 קלפיות בקיבוצים הן: .29-ב

 קולות 71,077 –ליאור שמחה 
 קולות %20,7% –הדס דניאלי ילין 

כבר כעת ניתן לומר כי אחוז ההצבעה עלה באופן ניכר לעומת מערכות בחירות קודמות ועומד נכון 
 17.826לרגע זה על 

https://www.kibbutz.org.il/he/articles/%D7%9E%D7%A1%D7%AA%D7%9E%D7%9F-%D7%9E%D7%A0%D7%A6%D7%97-%D7%9C%D7%90%D7%97%D7%A8-%D7%A7%D7%91%D7%9C%D7%AA-%D7%94%D7%AA%D7%95%D7%A6%D7%90%D7%95%D7%AA-%D7%9E-250-%D7%A7%D7%99%D7%91%D7%95%D7%A6%D7%99%D7%9D-%D7%9C%D7%99%D7%9
https://www.kibbutz.org.il/he/articles/%D7%9E%D7%A1%D7%AA%D7%9E%D7%9F-%D7%9E%D7%A0%D7%A6%D7%97-%D7%9C%D7%90%D7%97%D7%A8-%D7%A7%D7%91%D7%9C%D7%AA-%D7%94%D7%AA%D7%95%D7%A6%D7%90%D7%95%D7%AA-%D7%9E-250-%D7%A7%D7%99%D7%91%D7%95%D7%A6%D7%99%D7%9D-%D7%9C%D7%99%D7%9
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 9.91ותקציב  9.94עדכון מהמגזר העסקי: תוצאות 
שלום לציבור החברים, הדוחות הכספיים של נכסי אפיקים טרם נסגרו אך אבקש להביא עדכונים לגבי סיום 

 606%ותקציב  606%
 

  אפימילק
  2.23החברה עמדה בתקציב בשנת 

 שיעור הרווחיות לפני מס. 296ועלייה של מעל  2.22במכירות לעומת שנת  36מדובר בעלייה של כ
 במהלך השנה נראתה עלייה במכירות באירופה, רוסיה וארה"ב והתייעלות בניהול המלאי ואשראי לקוחות.

 כתוצאה מכך ניתן היה לראות שיפור בתזרים המזומנים והתאפשרה חלוקת דיבדנד.
ועלייה נוספת  מערכות רובוטיות חדשות( 3במכירות )כולל צפי להתקנה של  76-משקף צמיחה של כ 2.21תקציב 

  בשיעור הרווחיות לפני מס. 2.6של כ
 

  רכב חשמלי

 היו נמוכות מהתקציב בעיקר בארה"ב וגרמניה והחברה מושפעת מעלייה בהוצאות המימון. 2.23המכירות ב
 ברווח התפעולי לעומת שנה קודמת. מכך עלייה מנגד, יש ירידה בהוצאות שיווק ומכירות וכתוצאה

במכירות אך הוצאות המימון עדיין משפיעות על הרווח הנקי שצפוי להיות  1.6משקף עלייה של כ 2.21תקציב 
  .2.23דומה ל

באחרונה נחתם הסכם התקשרות עם מפיץ בשוק האוסטרלי אשר צפוי לשפר באופן משמעותי את מצבה התזרימי 
 של החברה.

 
 חקלאות

  הענף סיים את השנה ברווח קטן מהצפוי. -בננות 
  באופן כללי. השוק מתאפיין במחירים נמוכים בשל עודף היצע בשילוב חוסר ודאות בנוגע לשוק עזה ושוק ישראל

תקציב שמרני וקיצוץ  הושם דגש על 2.21מנגד רואים תוצאות להתייעלות בגידול ובאפיקי שיווק. לשנת 
  בהשקעות.

  שנה טובה ברפת. -רפת 
 3השנה התאפיינה בעלייה בתנובה לפרה ומחירים גבוהים על חריגות מהמכסה מחד, ומאידך התמודדות עם קדחת 

  הימים ורכישות גבוהות יותר של מזון, כהערכות להגדלת כושר ייצור בשנה הבאה.
 הוא לשנה טובה אף יותר מהקודמת. 2.21-הצפי ל

  שנה טובה עם מחירים סבירים. -גד"ש מטעים אבוקדו 
  .2.29, כאשר כניסת השטחים החדשים בסירין לניבה צפויה לתת אפקט החל משנת 2.21-יש צפי דומה ל

 היצוא, בשל המצב הבטחוני. מנגד קיים חוסר ודאות בנושא
כוללת הגדלת שטחים משמעותית בחיטה בשל כדאיות כלכלית ומנגד הקטנת שטחי אבטיח בשל  2.21-התוכנית ל

 חוסר ודאות בנושא עובדים מהגדה.

מבוסס על  2.21הכולל הכנסות מביטוח שהתקבלו בעקבות השריפה. תקציב  2.23רווח בשנת  הענף מראה -תמרים 
 צפי לחזרה לכמויות פרי כפי שהיו לפני השריפה והמשך השכרת מנופים.

  השנה הסתיימה ברווח מעל התקציב. -כלביה 
עקב המצב  )מפונים ומכינות( פיצתה במשהו על הירידה בהכנסות מהקייטנות מאירוח עלייה משמעותית בהכנסות

  הבטחוני.
 של חוסר ודאות בנוגע לקייטנות בשל המצב הבטחוני. נבנה גם הוא תחת הנחות 2.21-תקציב ל

 
 נדל"ן ופעילויות נוספות

  המשמעותית בהוצאות המימון. והעלייה עמידה בתקציב ההכנסות למרות המצב הבטחוני -מכון רישוי 
 מוסיף לשמר את הצמיחה של המכון בהכנסות וברווחיות. 2.21תקציב 

לא צפויה צמיחה בשל ירידה משמעותית בקבוצות עקב המצב  2.21-הסתיימה ברווח, אך מנגד ב 2.23 -מגזר מזון 
 הבטחוני והצפי לעלייה במחיר חומרי הגלם.

  .2.23-ב שנת שיא נוספת הענף סיים -נדל"ן 
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מנגד, עדכון  .2.21יש צפי לאבדן הכנסות מדירות היורשים בעקבות השיוך וזה נלקח בחשבון החל מהחציון שני של 
צפוי להיות דומה  2.21מחירים ועלייה משמעותית בהכנסות משוכרים עסקיים מפצה על ירידה זו ולכן תקציב 

  .2.23לשנת 

מתאפיין  2.21לסיכום: המגזר העסקי מוסיף לשמור על יציבות אל מול האתגרים הנוכחיים והצפויים. תקציב 
 בגישה שמרנית בכל הנוגע להוצאות והשקעות.

 גל אולמן
 מנכ"ל נכסי אפיקים

 מאגף הבריאות והרווחה: "כי מצפון תיפתח הרעה"
בכנס צח"י רפואה של המועצה שנערך לאחרונה, עם אלברט קובי הקב"ט ובכירים מפיקוד העורף קיבלנו הדרכה על 

 הערכות המועצה והמלצות לישובים לכשתפתח המלחמה בצפון )שימו לב, לכשתיפתח, לא אם תיפתח..(.
 נקווה שברגע האחרון ימצא הסדר שבכל זאת יאפשר חזרת תושבי הצפון לבתיהם ולא באמצעות מלחמה

 בכל מקרה אנחנו מחויבים להיערך לכך.
תיק עזרה ראשונה. למי שעדיין יש שאלות או הערות על מצב המקלט יפנה  -המקלטים מאורגנים ובכל מקלט 

 לאחראי המקלט שלו.
רצוי שכל בית אב ידאג למלאי של מוצרי מזון יבשים, אין צרך להגזים, קצת יותר ממה שנמצא בד"כ בבית, 

 ושישיית בקבוקי מים.
 ניתנה הדרכה לגבי האפשרות של הפסקת חשמל ממושכת למספר שעות ארוכות ואפילו ימים אחדים.

 כדאי לדאוג שיימצא בבית או בתיק חירום: 

 תאורת חירום, פנסים, סוללות. •

 ערכת עזרה ראשונה בסיסית. •

 גזייה )למי שיש כיריים חשמליות(. •

 לדאוג שהבלונים מלאים. -גז  •

 כאמצעי חימום אפשר להשתמש בכריות, בקבוקי מים חמים של פעם.  •

 ניתן לשמוע בו שידורי רדיו. -טרנזיסטור על סוללות, או למי שיש רכב  •

 מטען נייד או סלולרי לפלאפונים )יש בכל חנות אלקטרוניקה וגם בקצר ולבניין(. •

 מספרי טלפון חשובים.נייר לרשום על גבי  •

 תרופות כרוניות . •

, ניתן לחבר אליו את כל הבית. חובה להתייעץ עם קבלן חשמל לפני הקנייה, בכדי לדעת גנרטור ביתיקיים בנמצא 
סוללת חירום איזה סוג תיבת חשמל בבית ובהתאם לרכוש את הגנרטור )בימי שיגרה מתאים לטיולים בטבע(. או 

מטען נייד לרכב שיכולה לספק חשמל למכשירים אלקטרוניים כמו פלאפונים מחשבים, טלוויזיה, או גנרטור 
 )בוסטר( שיכול להטעין גם פלאפונים )ניתן לרכוש בתחנת דלק בכניסה לאפיקים(.

אם יש בני משפחה בעלי צרכים מיוחדים או מבוגרים, לדאוג שיתארגנו למצב, לעדכן אותם בכל שינוי ובהוראות  
 בזמן אמת.

נעדכן בהקדם היכן יהיו מקומות ציבוריים  שבהם יהיה חשמל מגנרטור של הקיבוץ ואפשר יהיה להטעין ניידים, 
 להתחמם, לראות טלוויזיה וכד' )כמו חדר האכילה, אולם מופעים בית אשלים ועוד(.

חברים הנעזרים במכשירי חשמל לצורך בריאותם כמו מחולל חמצן, סיפאפ, ועוד מתבקשים  -חשוב ביותר 
 פי בקשת משרד הבריאות(.-להודיע לי )על

אין צורך להגזים או להיכנס לפאניקה, גם לא להיות שאננים מדי, קצת מחשבה, תשומת לב, הערכת מצב מושכלת  
 לפעול. -של כל אחד וצרכיו המיוחדים, ובהתאם 

 מאחלת לנו שנצטייד ושלא נצטרך,
 עירית פורת
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 מאגף בינוי ותשתיות
 לחברים שלום
 של כל האגפים יוצג לוועד ההנהלה ולחברים ע"י קורן. 2.23סיכום ביצוע 

, כאשר חלק מהמימון יגיע מקרן נראות )אושר בוועד ההנהלה( וחלק 2.21-מוצגת בזאת תוכניות העבודה ל
 :2.21-מתוכנית השקעות קהילה ל

 נבצע תיקון של חלק מהמדרכות הראשיות של החצר. - מדרכות אפיקים •

 התחלנו בתיקוני אספלט בכבישים מסביב לקיבוץ ובאזור התעשיה, בשיתוף הנדל"ן. -אספלט  •

אושר סכום כסף לטיפול גגות בבתים משותפים ומבני ציבור. מערכת הגשם האחרונה הגדילה את  - איטום גגות •
 מספר הבתים הפונים ואנו נתחיל לטפל בגגות לקראת הקיץ.

לאחר ביצוע פיילוט במספר דגמי בתים לצורך תמחור כולל, אושר כרגע לצאת לדרך בשכונת  -תשתיות גז  •
 דיזנגוף. לפני הביצוע תצא הודעה מסודרת לחברים.

אושר להמשיך עוד שלב בחלקה החדשה של בית העלמין, אנו נתחיל כאשר מזג האוויר  - בית עלמין שלב ב •
 יאפשר לבצע.

לאחר סקר הנגשה שהוזמן ע"י המועצה הדתית עמק הירדן, יבוצעו השנה עבודות בבית העלמין על  -הנגשה  •
    חשבון המועצה הדתית עמק הירדן.

בוצע סקר ע"י אגרונום של המועצה והוגשו תוצאות הסקר, כולל הצעת מחיר, לטיפול עם  -גיזום עצים  •
 השתתפות של אפיקים בביצוע, ההשתתפות אושרה ונבצע השנה.

לאחר שהמועצה החליפה את התאורה בשביל מחוץ לגדר, כביש המערכת  - תאורת כביש המערכת מזרח •
 המזרחי הוחשך, בקרוב נתקין תאורה סולרית לאורך כביש זה.

, המדידות והתיכנון ייצאו לדרך 19אושר תקציב להסדרת חניות באזור אולם מופעים ומאחורי בית  - חניות •
 ביצוע יהיה בהתאם למזג האוויר.

 בהמשך להנגשת מבני הציבור בחצר אושרה התקנת מעלון בבריכה . - בריכת אפיקים •

קיבלנו מהמועצה סכום כסף להנגשת השירותים ליד מיץ פטל וליד משרד בינוי  -הנגשה  שירותים ציבוריים •
 ותשתיות, יש כבר תיכנון ומכרז קבלנים יצא לדרך, בסיום המכרז יוחלט מי יהיה הקבלן המבצע ונצא לדרך.

נכנסו לשלב האחרון של הסדרת תשתיות שלב ב שזה מדרכות, אבני שפה ועד לשכבה  - תשתיות שלב ב' גן בית •
נוספת של אספלט בגן בית. לגבי החיבור צד מערב בין שכונת כוח לגן בית מזכיר שהכביש ביניהם זה שצמוד 

למסלעה יהיה מעבר חירום בלבד נחפרו שם בורות חילחול לצורך ניקוז המים שיקום הכביש יבוצע כאשר יהיה 
 תקציב לכך. 

 בברכה
 איציק כהן

 בית אפיקים משתתף בצערן של

 ענת גרה ומשפחתה 

 ואחותה מיכל כרמי )העובדת בגן שקד(

 על מות אביהן

 ל"אלי )אלפרד( לביא ז
 

 יהי זכרו ברוך!
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 עכשיו -ניצול כספי הקרן לחידוש תשתיות 
 606%דברים שנאמרו באסיפה בנושא תוכנית העבודה לשנת 

 חברות וחברים שלום
 סיפור ידוע על תושבי העיר חלם.

אחד התושבים התלונן אצל פרנסי העיר שחיתוך הזנב של כלבי הבולדוג הוא קשה ומכאיב. בדקו הנ"ל אצל בעלי 
הכלבים ומצאו אישור לכך שהניתוח מכאיב לכלבים מאוד. מצד שני ברור היה לכל, בימים ההם, שכלב בולדוג 

 שאיננו קצוץ זנב איננו כלב בולדוג.
חשבו, חשבו ומצאו פתרון הולם. הזנב יקוצר במספר פעמים, כל פעם חתיכה קטנה. בכך יפחת הכאב מחד ולבעלי 

 הכלבים יהיה כלב בולדוג אמיתי מאידך.
 צחקנו? על עצמנו צחקנו. חלם זה כאן.

 מלש"ח מכספי אפימילק לטובת שדרוג תשתיות ונראות. .1כזכור, אסיפת הקיבוץ החליטה להפריש 
בזכות החלטות המדינה שחייבה את הקיבוצים לשלם עבור המים לפי מונה ולהקים את מחלק החשמל נצברים 

ברשות אגודת המים ואורות חשמל כספים המיועדים לשדרוג מערכות החשמל, המים והביוב. דבר דומה הסדרנו 
מכבר בנושא האינטרנט. ארבעת הדברים המשמעותיים שאין להם מקור תקציבי, וחלקם במצב גרוע ביותר, הם 

 מערכת הכבישים, מדרכות, מגרשי חניה ומבני ציבור.
. 2.21הצוות שמינה וועד ההנהלה פרסם פניה לציבור לאסוף הצעות וגיבש תוכנית עבודה וסדר עדיפויות לשנת 

אלא מאי,  איננו יודעים עדיין מה הוחלט לבצע בגין ההצעות שנאספו בשנה קודמת. )בינתיים פורסם מה החליטו 
 לבצע אבל, כמובן מידע חלקי בלבד, לא פרסמו איזה סכום הוקצב לכל פרויקט(.

מהיתרה בקרן לפרויקטים שונים.  196מה שכן אנו יודעים שהועד אימץ את ההצעה להקציב כל שנה לכל היותר 
 כך שההקצבה תקטן כל שנה והקרן תמשיך לנצח.

 תרשו לי, בהסתמך על סיפור הפתיחה, לחלוק על החלטה זו.
להערכתי שלושת הפרויקטים: כבישים, בדגש על הכביש המזרחי )שמצבו קטסטרופאלי( ועליו נוסעות רוב מכוניות 

; מדרכות בכל רחבי הקיבוץ; ומגרשי חניה באזור הכביש המזרחי, 22-31החברים, קטע נוסף מערבית לבתים
 מלש"ח.  8-7-. יצריכו כ31-23ומערבית לבתים  12דרומית לשכונת כ"ח, צפונית לבית 

מעולם לא היה בידי הקיבוץ סכום כה גדול לחידוש התשתיות הנ"ל שחלקן )מדרכות( הוזנחו שנים רבות וחלקן 
 )כבישים וחניות( נובעות מצרכים הולכים וגדלים בשנים האחרונות.

שנים עד השלמתם?! מדוע להמשיך ולהינגף במדרכות שבורות ולהרוס את הגב בנסיעה בקלנועית  .1למה לחכות 
במשך שנים רבות, למה להמשיך ולנסוע זמן רב על כביש מלא מהמורות ולחנות בבוץ או בביצה אם יש כסף? בואו 
נשתמש בו כאן ועכשיו. במקום לבצע כל שנה רבע כביש, חצי מגרש חניה ושמינית מדרכה, נוציא את הפרויקטים 

למכרז ונבצע את כל מה שניתן כבר בקיץ הקרוב ונסיים בשנה הבאה אם וכאשר חלק מהפרויקטים יחייבו תוכניות 
 חדשות ו/או הוצאת היתרים. 

 כל מה שצריך  למימוש הצעה זו היא קבלת החלטה חדשה ולפעול במרץ למימושה.
 mancal@afikim-k.co.ilבמידה ואתם חושבים כמוני שלחו הודעות לקרן לחידוש תשתיות ונראות לכתובת 

 ובקשו תיקון/הרחבת הכבישים, תיקון המדרכות והסדרת החניות עכשיו!! 

 מוטי קומרוב
 

 תשובת מנהל הקהילה
 מוטי שלום,

 קודם כל תודה על הפניה, היא מעידה על רצון טוב ואכפתיות כלפי הקיבוץ.
 קראתי את מכתבך בעיון וברצוני לגעת במספר נקודות:

 מיועדים לביצוע חניות ותיקון מדרכות. 2.23שאושרו לשנת ₪  ...,..1,9מתוך ₪  ...,..8
הקרן אינה מיועדת אך ורק לתשתיות, אני מכבד את דעתך שקובעת כי זהו הנושא החשוב ביותר ואליו נדרש 

להפנות המשאבים, אך מכיר גם לא מעט דעות אחרות של חברי קיבוץ שמעוניינים שהכספים יופנו לטובת 
פרויקטים הקשורים באופן ישיר יותר לנראות הקיבוץ ולא לתשתיות. מכיוון שכך, החליט הצוות על תמהיל 

 פרויקטים שנוגע בתחומים שונים.
החלטה ושימוש בכספים בבת אחת היא טעות )בעיני(, קשה מאוד לצפות את מדרג צרכי הקיבוץ והקהילה בטווח 

 שימוש הדרגתי בכספים הינו הפתרון הנכון והאחראי.  שנים קדימה ולכן .1של 

 קורן רביב

mailto:mancal@afikim-k.co.il
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 זאת דעתי
 יש לי כמה דברים לא ברורים ששייכים לוועדת תכנון:

צריכה להיתלות התוכנית על לוח המודעות, תכנית בקנה מידה שהציבור  -. כל בניה בחצר של חבר או הקיבוץ 1
 יבין. פעם זה קרה, היום בכלל לא.

. אני מציגה מקרה שקרה לאחרונה: רצו לעשות נגישות אצלנו בדיזנגוף. לא נאמר לדיירים יותר מידי, גם לא 2
היתה פגישה. הראו לנו שתי תוכניות שנעשו על ידי אדריכל. כל   -הגישו תוכנית. ביקשנו פגישה עם אורית נער 

. כשבאו לבנות, התוכנית שהחלטנו עליה שונתה לגמרי. ראיתי את 2הדיירים שהיו בפגישה הסכימו על תוכנית 
תחילת העבודה, הערתי במילה שלא משתמעת לשתי פנים, נפנפו אותי. המתכנן יום שלאחר מעשה שאל את איציק 

הדיירים בעצם שילמו, לא יכול להיות שמשנים  -מדוע שינו... אני שאלתי אחר כך נאמר לי התוכנית היתה יקרה 
הציבור זה  –תכנית. בעל תפקיד הוא משרת ציבור, זכות הציבור להיות מעורב גם כשהבנייה נעשית בשטח ציבורי 

 כלל חברי קיבוץ אפיקים.
 בזמן שעשו מסלעה נכנסו לתוך הכביש בכמעט מטר. משאית הזבל עולה על שטח ציבור מגונן מהצד השני.

זכות הציבור לדעת. היו פעם המון דיונים, לא  -לא הוצגה תוכנית בפני הציבור  -. שיפרו את הכניסה לאפיקים 3
 קרה דבר.

לעניות דעתי ספסלי הבזלת מיותרים, שמו אדמה אדומה שבחורף בוצית מאוד. מי רוצה בכלל לשבת כשמכוניות 
 נוסעות ויש פליטת גזים רעילים.

 

 בברכה
 אסתי חרמון

 תשובה לאסתי
 לאסתי שלום,

 אענה לך בשמחה על הנקודות שהעלית פה שמפריעות לך:
 

כל בנייה של חבר קיבוץ תמיד עוברת לדיון בוועדת תכנון ואח"כ נתלית על לוח המודעות במשרד בינוי ותשתיות 
למשך שבוע לפני שהן עוברות למועצה. מודה, אני החלטתי לפני כמה שנים שאני מעבירה את זה מלוח המודעות 

הציבורי של החדר אוכל ללוח המודעות בבינוי ותשתיות, מתוך מחשבה על צנעת הפרט. מי שזה באמת מעניין אותו 
 מגיע למשרד לבדוק.

 

פנתה אלינו משפחה שזקוקה למדרכת הנגשה בדחיפות, לאור בעיה של אי  -לגבי מדרכת ההנגשה בשכונת דיזנגוף 
יכולת שימוש במדרגות הבית. לאחר בירור אישי עם כל דיירי השכונה, שברובה חיים אנשים מבוגרים, חמש 

 משפחות מתוך שבע ישר הצטרפו לפרויקט, עם הבנה שהם זקוקים או יזדקקו למדרכה הזו. 
ולא  בשטח ציבוריפנינו למתכנן שהכין לנו שתי סקיצות טובות שאושרו בוועדת תכנון. שתי הסקיצות תוכננו 

בשעות הערב במזכירות. כל  19/11-פולשות לאף אחד למגרש הפרטי. קבעתי לכל המשפחות פגישת הסבר ב
הדיירים הגיעו, שאלו שאלות וקיבלו תשובות מפורטות. לדיירים הוצגו שתי התוכניות, כשאני הסברתי להם 

 שהבחירה בידם, מה שיבחרו זה מה שנבצע.
אסתי, את היחידה שהתנגדת לפרויקט זה, כל שאר דיירי השכונה הצביעו ברוב שהם זקוקים למדרכה הזו 

 ומבחינתם הצורך בהנגשה הוא מעל הכל.
 יצאנו לביצוע ממש במהירות לאור מצוקת הדיירים ותוך שבועיים הוקמה המדרכה.

השינוי היה שהמדרכה הוסטה קצת  -מסכימה איתך, נכון, התוכנית שונתה בשטח במהלך היום הראשון לבניה 
 מערבה כדי ליצור את השיפוע הטוב ביותר לבעלי הקלנועיות, כדי שיעלו ויירדו מהגבעה בבטחה. 

 לא כפי שאסתי כותבת, למרות שהמדרכה הוסטה, מחירה לא שונה, המחיר נשאר כפי שהוחלט מראש.
מי שמכיר אותי כבר יודע שאני לא מסתירה אף מידע מהחבר, להיפך, אני חושבת שאני מנסה להסביר הכל בגובה 

הם קיבלו הסבר מפורט עם תוכנית לבחירה, הם ידעו בדיוק מה הולך להיות,  -העיניים, וכך נעשה עם דיירי השכונה
מי הקבלן ומתי תחל העבודה. העבודה נעשתה בזריזות, בשקט ובצורה הנקייה ביותר. התוצאה לדעתי מקסימה 

הדיירים , שהם השכנים שלך, יכולים להגיע הביתה בלי לטפס מדרגות. מבחינתנו הנגשה היא מעל  -והכי הכי חשוב
 הכל!
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פנו אלי מצוות חגיגות המאה בבקשה לטפל בכניסת הקיבוץ שנראתה מוזנחת  2.23במאי  -לגבי הכניסה לקיבוץ 
ועייפה. פניתי לאדריכלי נוף שונים לקבלת תכנון נופי. לא נעים להגיד שהתקציב שלנו היה כל כך קטן שרוב 

המתכננים בכלל לא הסכימו לעבוד איתנו... הדרישה שלנו הייתה לכניסה צבעונית, מסודרת, עם מינימום 
תחזוקה. התוכנית, שבסה"כ כללה שתילת צמחייה, עצים וספסלים יצאה לדרך אחרי אישור ועדת תכנון וצוות 

 חגיגות המאה.
 

מהצד נורא קל לך לבקר אותנו על בסיס קבוע, להתלונן עלינו ולעכב פרויקטים, אבל בסופו של  -לסיכום, אסתי 
דבר אנחנו נבחרי ציבור ובאנו לעבוד, להזיז פרויקטים, לעזור לחברי קיבוץ כמה שאפשר, לחדש ולגרום לקיבוץ 

 להיראות יפה וזה בסדר גם לפרגן מדי פעם.
 

 בברכה
 מרכזת ועדת תכנון -אורית דומוביץ'



06 

 

 סערת הקדמת הגיוס למתנדבי שנת השירות והמכינות
והשבור בו אנחנו חיים מאז השבעה  בחודשיים האחרונים הסתובבה לה שמועה, אחת מיני רבות, במצב בכאוטי

 באוקטובר.
 המוקדם באמצע השנה, של בני שנות השירות והמכינות. השמועה עסקה בגיוסם

  חיילים באופן מיידי. ..1,1במהלך ינואר השמועה הפכה עובדה: צה"ל זקוק לעוד 

  אין שאלה לגבי הצורך: ריבוי ההרוגים והפצועים בזמן כל כך קצר העמיד את צה"ל מול קושי מוחשי.
הטענה שלנו, כהורי המתנדבים לש.ש, ובעיקר כאימהות מכל הארץ, כחלק מהתארגנות "אמהות בחזית" נוגעת 

 לפתרון:
שוב, הדרישה מופנית למי שמתנדב, עושה, נרתם וגם לוקח חלק בהתמודדות עם הקשיים והאתגרים שמזמנת לנו 

 החברה הישראלית.
 הקיצוני בנטל: השוויון שוב חוסר

ילדינו נקראים אל הדגל, ללא התייחסות שוויונית מבחינת המשימה בה הם עוסקים ביחס לחלקים אחרים 
מתוך ישיבות ההסדר  1.6ורק ( .1,29אלו שנקראו מגיעים מתוך ש.ש ומכינות ) ..1,1מתוך  2.6בחברה: 

 ( )מספרים שצומצמו מעט תוך כדי המאבק(..19) והישיבות הגבוהות 

שוב, אין חשיבה לטווח הארוך וכל חלק במרקם השברירי במדינה הזאת נרמס ולתנועה הקיבוצית יש מקום מרכזי 
 בשמירה עליו, בעמידה על המשמר.

 אבל, וזהו אבל משמעותי, אנחנו לא אותם אנשים שהיינו. אנחנו לא אותם הורים שהיינו. 
 -תוך שאנו רואים את הפגיעה במשימה של ילדינו וגם את הפגיעה בהם  ולכן, נוצר מהר מאוד מאבק נגד הצו הזה,

 מתנדבים בשנות שירות מגוונות ומשמעותיות, שרובם הגדול מיועד מראש לשרת כחיילים קרביים בצה"ל.

כשלנגד עינינו עומדת סוגיית החטופים, המלחמה המתמשכת, הפצועים והמשפחות השכולות, עלתה כאן סוגייה 
לנוכח כאוס  נוספת: סוגיית היום שאחרי. הרגשנו שעלינו לעמוד כשומרות הסף של החברה הישראלית המתפוררת,

שלטוני ואל מול החלטות שנובעות מחשיבה לטווח הקצר. מה יהיה כאן ביום שאחרי? עם אותן מסגרות מיוחדות 
להכיל את כמות החניכים מחד ואת המחסור באנשי צוות מאידך? מה יהיה על מפעל מפואר ורב שנים  שמתקשות

 של שנת שירות ומכינות כשבסיס השותפות עם הצבא נשבר?

למאבק של כמה חברי כנסת שהפתיעו לטובה )וביניהם  ובגיוסם המאבק הוביל להתכנסות ועדת החוץ והבטחון
אלעזר שטרן וגלעד קריב(, הפעלת כל אפיק תקשורת אפשרי על מנת להעלות למודעות ציבורית את הנושא, 

הודעות מוגברת לכל חברי כנסת ואנשי צבא שיש להם נגיעה בדבר ועד  להפגנות בהשתתפות הורים וש.ש, כתיבת
 בנטל. , שיעסוק בשאלת חוקיותו של הצו אל מול חוסר השוויון22.2-לדיון בבג"צ, לו אנו מחכים ב

 אבל, מעל הכל ניצבים הילדים שלנו:
פעילים ומשמעותיים במסגרות המטפלות בשכבות המוחלשות של החברה  שברון הלב שלהם כשינשינים

סביב חלום שנת  17הישראלית, המאמץ האדיר שלהם להתקבל למסגרות האלה, עיצוב הזהות שלהם כצעירים בני 
כשהכל נקטע באמצע, הכאב על פרידה מהחניכים ומהקומונה, המצב הבלתי אפשרי בו  -השירות והשבר הגדול 

  חלקם עלו בהגרלה אכזרית לגיוס ואילו השאר נשארו, התסכול על חוסר היכולת לשנות את ההחלטה והזמן.

 הזמן רץ קדימה אל עבר הגיוס.

שמשמש  ,נבות מנצ'לשל התנועה הקיבוצית צווי גיוס לתחילת אפריל. אחד מהם הוא  שינישנים 1.7קיבלו  2..8.-ב
"האורנים" שבראשון לציון, וקיבל צו גיוס שעצר את התהליך  אישפוזית כש.ש גאה ומצליח בפנימייה הפוסט

 ועל חניכיו ביחד איתו. המרשים שעבר עליו כשינשין

ש.ש ומכיניסטים נמשיך להיאבק, לנסות ולהזכיר לצה"ל את כל הפתרונות  ..1,1-בשביל נבות ובשביל עוד כ
שנמצאים בבית, גיוס ילדי עובדים  האפשריים שעלו )הצעת קבע ללוחמים נוכחיים, קבע ללוחמות, גיוס מלש"בים

 זרים( ולשמור על החברה הישראלית, או על מה שנותר ממנה...

 אנחנו לא נרפה!
 עמית גל אסם, אמא של ענבר, שינשין בקיבוץ בארי
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 מן הארכיון: הצופה המטאורולוגי מאפיקים
יום שאני לא מפרסמת ב"מקומי" את מדידת הגשם באפיקים הוא יום לא טוב. למדידת המשקעים יש עוקבים 

 אדוקים וחרדים ואסור לאכזב אותם.
 ניסיתי להתחקות אחר היסטוריית מדידות הגשמים באפיקים.

 ידוע כי הצופה המטאורולוגי הבלתי מעורער של אפיקים היה שמואל לולב. 

 :6007באוקטובר  60-וכך נכתב במכתב שנשלח למזכירות אפיקים ב

הוא  1217. בתחילה הוא מדד גשם בקיבוץ אפיקים ומשנת 1232שמואל לולב החל במדידות מטאורולוגיות בשנת 
ביצע את כל המדידות המטאורולוגיות של התחנה המטאורולוגית באפיקים )טמפרטורת האוויר, לחות, עננות, 

גשם, ראות ועוד(. בשנים הראשונות של פעילות התחנה, היא היתה חלק מרשת התחנות של האוניברסיטה העברית 
' הצטרפו כל התחנות של רשת זו, כולל התחנה באפיקים, לרשת התחנות של השירות 17בירושלים. בשנת 

 המטאורולוגי הישראלי.

, בניהולו של י. פלמוני. 1218בדגניה א', החל משנת  –תחנה מטאורולוגית ותיקה יותר פעלה באזור עמק הירדן 
הצטרף שמואל לולב לצוות המטאורולוגי של התחנה בדגניה א', שהיתה ממוקמת בבית גורדון ומשנת  .122בשנת 
מופיע השם שמואל לולב על כל הפנקסים המטאורולוגיים של תחנה זו, כצופה של התחנה. יש לציין כי  1221

בפנקסים אלו נרשמו כל נתוני התצפיות המטאורולוגיות, ומידי חודש הם נשלחו אל השירות המטאורולוגי, שם 
נאגרים הנתונים לדורות. חשיבות רבה היתה לתצפיות המטאורולוגיות מבית גורדון; מדידה יומית של הנתונים 

והעברת המידע לשירות המטאורולוגי, אפשרה לתת תחזיות טובות לאזור עמק הירדן. רישום נתונים לתקופה כה 
ארוכה, מאפשרת לעקוב אחר שינויים אקלימיים באזור. מסיבות שאינן תלויות בשירות המטאורולוגי, נסגרה 

 .1222התחנה בבית גורדון בשנת 

התקיים כנס צופים מטאורולוגיים בטבריה. הכנס נערך כאות הוקרה לצופים  1..2בתחילת ספטמבר 
המטאורולוגיים, שחלקם הגדול שימש בתפקיד זה בהתנדבות. בכנס חולקו פרסים לתחנות מטאורולוגיות 

מצטיינות. באותה שנה הוזמן לכנס, בפעם הראשונה, צופה לשעבר. בכבוד זה זכה חבר קיבוץ אפיקים שמואל 
לולב. הוא קיבל תעודת הוקרה מידי סגן מנהל השירות המטאורולוגי, בשם הנהלת השירות. כל המשתתפים חלקו 

 ישראל חופש. –לו כבוד רב. אל המעמד הצטרף גם בנו של שמואל לולב, עמרי, וחברו הטוב מהקיבוץ 

צוות העובדים של השירות המטאורולוגי היה גאה לעבוד ביחד עם שמואל במשך עשרות שנים, ובשמם אני מבקש 
 לפרסם מכתב זה בעלון קיבוץ אפיקים.

 מרכז רשת התחנות הארצית. -רובה רוזנברג

שנה לפרסם  23מבדיקה שעשיתי המכתב לא פורסם בעלוני אפיקים מאותה תקופה, לכן אני שמחה, באיחור של 
 את הדברים בעלון.

 מאיה אשכנזי

 התחנה המטאורולוגית בבית גורדון

 התחנה המטאורולוגית באפיקים
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 דרישת שלום וזיכרון מכפר עזה
 :ביקר אבנר אביגדור בכפר עזה וצילם את השלט "חורשת אפיקים" כפי שמצא אותו וכתב 2.2ביום שישי 

 .״החורשה כבר לא קיימת, מה שמדהים שהשלט היה זרוק הפוך ואני הפכתי אותו, כאילו שהוא קרא לי״

 השלט שצילם אבנר

7002שנת  -השלט בימים יפים   

, לאחר הנטיעות וחנוכת 6.7..2.9מתאריך  629מתוך עלון אפיקים מס' 

 "מחנה הממשיכים" באירועי שנת היובל לאפיקים

 

 מקום לגאווה
 ברכות לפרופ' גור אלרואי עם הבחרו לנשיא הבא של אוניברסיטת חיפה

ברקטור האוניברסיטה בשלוש השנים  12.1-הוועד המנהל של אוניברסיטת חיפה בחר ב
האחרונות, פרופ' גור אלרואי, לנשיא הבא של אוניברסיטת חיפה. אלרואי, פרופסור להיסטוריה של עם 

ישראל בעת החדשה, יכנס לתפקידו בחודש אוקטובר הקרוב ויחליף את פרופ' רון רובין. אלרואי היה לפני כן 
 ראש החוג להיסטוריה ודיקן הפקולטה למדעי הרוח. 

 גור, נכדם של שרה ומשה אלרואי ז"ל, בנם של יעל ויואש אלרואי חי באפיקים בשנתיים האחרונות.

 ברכות מכולנו!

https://www.calcalist.co.il/articles/0,7340,L-3839605,00.html
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 תערוכה במוזיאון תל אביב -שלום סבֶ ָּא: לגופם של דברים 
א. קורות חייו -תחומית של האמן הישראלי-במרכז תערוכה מקיפה זו עומדת עשייתו הרב גרמני שלום )זיגפריד( סֶבָּ

של סֶבא מהדהדים את ההיסטוריה הלאומית: הוא היה אמן, צייר דיוקנאות ומעצב תפאורות פעיל בברלין של 
מה בשווייץ ובשוודיה, -, פעל זמן1233, שנאלץ להימלט מגרמניה בעקבות עליית הנאצים לשלטון ב־.2שנות ה־

אביב, מצא -לאחר שנים של עשייה מגוונת ושלוש תערוכות יחיד במוזיאון תל א"י.-שם פעמיו לפלשתינה 1232וב־
עצמו סֶבא, שלא השתייך לתנועה או לקבוצה אמנותית מקומית, נדחק מפני מגמת ההפשטה הלירית שרווחה אז 

  , שלושים שנה לאחר הגעתו לארץ והוא בן שבעים, חזר לגרמניה ושם המשיך ליצור עד יום מותו.1228בארץ. ב־

 והנקודה האפיקימית: 
א קשרים עם האמנים מרדכי גימפל וליאו רוט מקיבוצי עמק הירדן.  בסטודיו של יצחק דנצינגר בתל אביב רקם סֶבָּ

היה רועה צאן וחבר קיבוץ אפיקים, שבו הרבה סבא להתארח. וליאו רוט גומפל היה אז חבר קיבוץ שדה נחום 
עבודה ומנוחה,  -המפגש של סבא עם הווי הקיבוץ הוליד סדרה של רישומים, שתיעדו ברובם את חיי היומיום 

ורק בכמה מהם מתוארים נופי הירדן וחיות למיניהן. רישומי  -אכילה בחדר האוכל, הפסקות של קריאה ושיחה 
העיפרון הרבים, המציגים בפשטות ישירה סיטואציות אנושיות המייצגות את חיי הקיבוץ, מפגינים את ראייתו 

. סבא .2-החדה ואת ידו הבוטחת של סבא ומעלים בזיכרון את רישומי מסעות המחקר שבהם השתתף בשנות ה
הוקסם מההווי החברתי המיוחד של הקיבוץ והתרשם עמוקות מחגיגות הגז, שאותן תיאר כ"ערב הראשון 

והמאושר שלי בארץ". האוטופיה הקיבוצית, כך נדמה, נתפסה בעיני סבא כהישג המרשים ביותר של התרבות 
 הארצישראלית. )מתוך התערוכה(

00-ליאו רוט. שנות ה  

  שמן על פרספקס - 602.ז,הגֵ

  גואש על נייר - 606., הרועה
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 הודעה לציבור מטעם חברת אורות חשמל א.ח אפיקים בע"מ
 רשות החשמל הודיעה על שינוי במחירי החשמל

 07/06/606%תחילת התעריפים החדשים מיום 
 

 להלן המחירים החדשים לצרכנים

 כולל מע"מ   תעריף הסעיף

 21.19 אגורות 92.92 אחיד ביתי

 21.19 אגורות 92.92 אחיד כללי

 92.72 אגורות 91.12 מאור רחובות

 21.87 ש"ח 21.17 תשלום קבוע אחיד ביתי חד פאזי

 22.32 ש"ח 22.93 תשלום קבוע אחיד ביתי תלת פאזי

 21.87 ש"ח 21.17 תשלום קבוע אחיד כללי חד פאזי

 22.32 ש"ח 22.93 תשלום קבוע אחיד כללי תלת פאזי

 18.28 ש"ח 81..1 אמפר ..1תשלום קבוע צרכני תעו"ז עד 

 21.87 ש"ח 21.17 תשלום קבוע מאור רחובות חד פאזי

 22.32 ש"ח 22.93 תשלום קבוע מאור רחובות תלת פאזי

 8..289 ש"ח 239.1 אמפר ..1תשלום קבוע כללי  מעל 

 229.22 ש"ח 222.81 אמפר ..1תשלום קבוע תעוז מ.נ  מעל 

 מחירים לצרכני תעו"ז באגורות לקווט"ש

 באגורות כולל מע"מ תעריף לקווט"ש באגורות לפני מע"מ תעריף לקווט"ש מש"ב עונה

 12.22 32.12 שפל חורף

 112.91 22.21 פסגה חורף

        

 11.29 39.22 שפל מעבר

 12.31 32.21 פסגה מעבר

        

 12 11.77 שפל קיץ

 122.28 112.11 פסגה קיץ
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 לחודש לפי גודל חיבור KVAמחיר 

1X12A  ..27  ₪כולל מע"מ₪  1.22   לפני מע"מ 

1X29A  1.83  ₪כולל מע"מ₪  2..2   לפני מע"מ 
1X39A  2.12  ₪כולל מע"מ₪  2.73   לפני מע"מ 

X1.A1  9.12  ₪כולל מע"מ₪  1..2   לפני מע"מ 
3X29A  9.12    ₪כולל מע"מ₪  1..2  לפני מע"מ 

3X39A  8.22  ₪כולל מע"מ₪  7.19   לפני מע"מ 
3X1.A  7.22  ₪כולל מע"מ₪  2.28   לפני מע"מ 

3X9.A  1..32  ₪כולל מע"מ ₪  7..12  לפני מע"מ 
3X23A  13..1  ₪כולל מע"מ₪  19.22  לפני מע"מ 

3X7.A  12.9  ₪כולל מע"מ ₪  12.3   לפני מע"מ 
3X1..A  2..21  ₪כולל מע"מ ₪  21.19  לפני מע"מ 
3X129A  29.71  ₪כולל מע"מ ₪  12..3  לפני מע"מ 

3X12.A  33..3  ₪כולל מע"מ ₪  37.21  לפני מע"מ 

3X2..A  11.22  ₪כולל מע"מ₪  17.31  לפני מע"מ 

3X29.A  91.21  ₪כולל מע"מ₪  32..2  לפני מע"מ 

3X319A   29..1  ₪כולל מע"מ₪  2..82  לפני מע"מ 
3X39.A  82.2  ₪כולל מע"מ₪  71.18   לפני מע"מ 

3X1..A  72.21  ₪כולל מע"מ₪  22.22  לפני מע"מ 
3X9..A  1.3.22  ₪כולל מע"מ₪  88..12  לפני מע"מ 

3X23.A  13...8  ₪כולל מע"מ₪  192.12  לפני מע"מ 

3X7..A  121.27  ₪כולל מע"מ₪  2..123  לפני מע"מ 

3X21.A  178.29 כולל מע"מ₪  .212.2  ש"ח לפני מע"מ 

 סיפור על האיש שמצייר על שמשות
 )אחרי חודשיים של אשפוז בבית החולים ושבועות בשיקום(. .2כך נראה מגן הקלנועית של אישה בת מעל 

 היא לא ניסתה לקשט את המגן, חלילה.
כל חטאה היה שהקלנועית שלה חנתה בדרכו של איש אחד שלוקח את החוק לידיו, והפעם הקלנועית של אותה 

 אישה זכתה ל"טיפול".
הוא לא ניסה לברר האם אפשר להזיז הקלנועית ובחמת זעם השחית את 

 השימשה וגרם לנזק ולעוגמת נפש. 
 מובן שזה לא מקרה יחיד, זאת השיטה בה הוא נוהג.

 אני לא מצפה להתנצלותו, אני כן מצפה שישלם על הנזק שגרם.
ואני כן מצפה מהנהלת הקיבוץ לטפל, אחת ולתמיד, בהתנהגויות אלימות 

בקהילה. לשלוח את החבר להתלונן במשטרה זה הפתרון הקל, כשמעדיפים 
 לא להתמודד עם הבעיה.

 נחשון לזר
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 : צה"להשתחררו מ

 יק השתחררו מקבע'אדריאן בר חושן ועמרי רובינצ

 פרח שפירא ונטע בזמן יצאו לאזרחות אף הם

 
 ראו הצלחה בדרככם החדשה, רק טוב באזרחות!

 באהבה, קשר חם.

 מזל טוב לרינה כץ

 להולדת הנין הראשון שחר

 נכד לרונית

 ברכות לכל המשפחה!

 מזל טוב לחן וגיל נייבורג

 להולדת הבן איב

לסילבי פרידמן, לזוהר פרידמן 

 להולדת הנכד

 ברכות לכל המשפחה!

צד דרום בתהליך עבודה 97מקלט   


